
Referat af generalforsamling for Sydvestsjællands afdeling af 
Haveselskabet  tirsdag d. 22. februar på Borgerskolen Sorø Multisalen, 
alléen 8, 4180 Sorø  

 

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere 

Dirigent: Line Magnussen 

Referent: Ulla Ravn 

Stemmetællere: Vælges om nødvendigt 

 

2. Bestyrelsens beretning om afdelingens virksomhed i det forløbne år 

Magnus Gammelgaard beretter om afdelingens aktiviteter i 2021: 

25. maj: Forsinket generalforsamling pga. Corona – Mange nye medlemmer i perioden: 139 nye i 
Sydvestsjælland, og 99 har meldt sig ud. 

26. maj: Stenmaglehaven 

3. juni: Plantefestival Alstedgaard 

9. juni: Sten og belægninger hos Sandstone 

4. august: agapanthusaften i Skælskør hos Magnus 

28. august: plantemarked på Trelleborg 

27. okt.: ”Rosenknud” i Skælskør 

2. nov.: Bonderoser og pæoner i Stenlille kulturhus 

23. nov. Bonnie Hall i Sorø 

 

3. Orientering om Haveselskabet og ny struktur v. Magnus Gammelgaard 

Hovedselskabet har skiftet leder fra Bente Lüstü til Marie Louise Paustian. 

For ca. 10 år siden var der en sammenlægning af Haveselskabet for hele landet. Dog var 
økonomien et problem. Penge ude i foreningerne blev øremærket de oprindelige afdelinger, men 
samlet i hovedselskabet. 



Nu skal der være en omorganisering. 

Vi har én afdeling i Sydvestsjælland med ca. 829 medlemmer. I fremtiden vil Haveselskabet 
forsøge at danne en afdeling i hver kommune – også at lave en stiftende generalforsamling i 
kommuner, der p.t. ikke har en afdeling. Haveselskabet ønsker en ens struktur i hele landet. 

Pengene, der står i Haveselskabet, skal så deles mere jævnt ud på alle afdelinger. 

Beløbet, som Sydvestsjællands Afdeling har stående, stammer fra en tid, hvor konsulenterne fik 
85% af lønnen dækket af staten. 

Planerne er at lave en struktur med en afdeling i hver kommune. Dette vil blive diskuteret på 
kommende dialogmøder i foråret med formanden for Hovedbestyrelsen samt 
bestyrelsesformanden Marie Louise Paustian.  

Spørgsmål fra medlemmerne: Svækkes strukturen på den måde? Omstruktureringen har ikke 
været nævnt i bladet Haven. 

4. Forelæggelse af afdelingsregnskab og budget 

Jette Nordkamp forelægger regnskabet, der godkendes. 

Budgettet for 2022: 

Jette forklarer om de anslåede indtægter og udgifter. 

5. Aktivitetsplan 

Magnus forklarer om den foreløbige aktivitetsplan for 2022, som ligger i udprintet udgave på 
bordene. 

3. marts: Podekurset på Flakkebjerg:  er fuldt tegnet. 

12.-13. marts Helleborus weekend på Spiren 

18. maj: Plantemarked på Flakkebjerg 

22. maj: Bustur til Lolland (se brochure).  

9. juni: Plantefestival i Alstedgaardhaven 

24. august: Besøg hos Hennecke Stauder 

27. august: Plantemarked på Trelleborg 

8. november: Foredrag med ”græs Poul” fra Overdam 

 

 



6. Indkomne forslag fra bestyrelse eller medlemmer (Forslag, der ønskes behandlet på 
generalforsamlingen, skal meddeles formanden skriftligt senest 8 dage før generalforsamlingens 
afholdelse) 

Ingen indkomne forslag 

 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

Sorø: Line Magnussen, Maria Kiersgaard og Tanja Rindom genvælges. 

Fuglebjerg: Ulla Ravn genvælges. 

Bestyrelsen takker Ulla Jensen fra Sorø og Steen Meier fra Fuglebjerg for deres arbejde i de 
forløbne mange år. Begge får en buket. 

Ekstra valg til Ringsted: her nyvælges Merete Laursen  

Ekstra valg til Slagelse: her nyvælges Sabine Haugaard og Martin Sørensen 

 

8. Valg af regnskabskontrollant for 2 år samt suppleant herfor. 

Regnskabskontrollant: Anette Hansen genvælges. 

Suppleant: Line Magnussen 

 

9. Eventuelt: Der takkes for et godt arrangement 

 

Referent: Ulla Ravn  

 


